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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2022/23:239 En ny utredning om svenskarnas alkoholinförsel

År 2004 presenterades en utredning om svenskarnas alkoholinförsel. 
Utredningen kom fram till att endast 35 procent av all sprit som då dracks var 
köpt på Systembolaget och att alkoholskatten på sprit skulle minskas med 40 
procent. Förslaget från utredningen lades dock i byrålådan av såväl den 
dåvarande socialdemokratiska regeringen som den ett par år senare tillträdande 
alliansregeringen. 

Finansministern är väl medveten om hur Lafferkurvan fungerar och bör därför 
vara medveten om att en sänkt skatt på sprit inte nödvändigtvis hade inneburit 
lägre skatteintäkter för Sverige. Inte minst om siffrorna i dag överensstämmer 
med hur de såg ut för 18 år sedan. 

En ny utredning skulle kunna genomföras, där man utreder införselns 
omfattning, karaktär, följder och orsaker. Mer specifikt att se över sambandet 
mellan höjda skattenivåer och höjda skatteintäkter samt se över skattens 
effekter på såväl den registrerade som den oregistrerade anskaffningen av 
alkohol.

Utifrån det kan en sådan utredning då föreslå skattenivåer på alkohol som är 
lämpliga i ett europeiskt perspektiv samt även författningsförändringar som 
krävs för att motverka den illegala införseln. 

Med anledning av detta vill jag fråga finansminister Elisabeth Svantesson:

 

Är ministern och regeringen beredd att tillsätta en ny utredning om svenskarnas 
alkoholinförsel?

………………………………………

Pontus Andersson (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-01-18
Besvaras senast
2023-01-25 kl. 12.00



 SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

2 (2)

Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


